
 
 
Sayın Başkan, 
Değerli Meclis Üyeleri, 
Basınımızın Güzide Temsilcileri, 
Antalya Ticaret Borsası Yönetim Kurulu ve kendi adıma, 
Hepinizi saygıyla selamlıyorum. 
 
Değerli Meclis Üyeleri, 
2019 yılının ilk üç ayını diğer bir değişle 1. çeyreğini geride bıraktığımız Mart ayı, 
aklımızdan ve anılarımızdan hiç çıkmayacak gurur ve hüzün ayıdır. Aklı başında 
bütün dünyanın “Son Centilmenler Savaşı” olarak tanımladığı ve bizim de 
“Çanakkale Geçilmez” düsturuyla tarihe not düştüğümüz 18 Mart 1915 Çanakkale 
Savaşı’nın 104. yılını saygıyla ve minnetle anıyoruz.  
 
Değerli Arkadaşlar, 
Ne acıdır ki insanlığın düşmanı olan terör, bu kez de yüzünü geçtiğimiz günlerde 
Yeni Zelanda’da göstermiştir. 50 masum insanı katleden ve bir o kadar da insanı 
yaralayan terör eylemi insanlık tarihinin utanç listesindeki yerini almıştır. Hayatını 
kaybedenlere Allah’tan rahmet ve yararlananlara da acil şifalar diliyorum. Allah 
hepimize sabırlar versin. 
 
Değerli Meclis Üyeleri, 
Bu ay içerisinde açıklanan verilerle 2018 yılında ekonomimiz yüzde 2,6 büyümeyi 
başardı. Her ne kadar son çeyrekte yüzde -3 küçülmüş olsak da özellikle ilk iki 
çeyrekteki yüksek büyümeler, yılsonunda bu sonucu sağlamıştır. Tarım ise yüzde 
1,3 ile genel ekonominin ancak yarısı kadar büyüyebilmiştir. Halbuki son çeyrekte 
genel ekonominin 6’da 1’i kadar küçülen, yani bu dönemde ülke ortalamasından 
çok daha iyi bir performans göstermiş olan sektörümüz, yıl toplamında ise 
ülkemizin ancak yarısı kadar büyüyebilmiştir. Bunun sebeplerinden biri, geçtiğimiz 
yılın 2. çeyreğinde sektörümüzün yüzde -1,1 düzeyinde küçülmesidir. Sonuç olarak 
sektörümüz için oldukça zorlu geçen 2016 ve 2017 yıllarının ortalamasının ancak 
yarısı kadar büyüyebildiğimiz 2018 yılı, bizlere 2017 yılını aratmıştır.   
 
Tarımdaki bu durumun en önemli nedenlerinden biri sektörümüzde yaşanan 
enflasyondur. Özellikle girdi maliyetlerinde yaşanan yüksek enflasyon ile tarımsal 
ürünlerde yaşanan enflasyon arasındaki makasın sektörümüz aleyhine hızla 
açılması, üretim performansımızı düşürmüştür. Önümüzdeki dönemde bu makasın 
kapanması ve üretim performansımızın yükselmesi yolunda çabalarımızı 
yoğunlaştırmalıyız.  
 
Tarımsal üretim ve ticaretin sahip olduğu potansiyele uygun bir büyümeyi 
sağlayabilmek ve yarattığı katma değeri artırabilmek için sizlerle birlikte 
ürettiğimiz tedbirleri, öteden beri kamuoyu ve karar vericilerimizle 
paylaşmaktayım. Faaliyetlerden de izlediğiniz üzere sorun ve çözüm 
önerilerimizden oluşan 11 maddelik raporumuzu sektörümüz adına Ticaret 
Bakanımız Sayın Ruhsar PEKCAN’a sundum. Raporumuzdaki tarımsal 
performansımızı artırmaya yönelik bazı önerilerimizi sizlerle de paylaşmak isterim; 
 



 
 

• Tarımsal üretimde kullanılan tüm girdi maliyetleri üzerindeki yüklerin 
hafifletilmesi amacıyla KDV ve ÖTV gibi tüm vergilerden en az iki üretim 
sezonu vazgeçilmelidir. 

• Tarımsal girdi alımlarında vade yapısı uzayan ya da bozulan sektörümüze, 
finansmanı Ziraat Bankası tarafından sağlanan bir alım sistemi 
geliştirilmelidir 

• Tarımsal kooperatifler ve birliklerin merkezi yönetimce tasarlanmış 
performans kriterleriyle değerlendirilmesi sağlanmalıdır. 

• Tarımsal ürün ticaretinin bir bütün olarak tedarik zinciri modellemesiyle 
yeniden düzenlenmesi gereklidir. 

• Üreticilerin tedarik ihtiyaçlarını birlikte karşılamalarını ve eşgüdümlü 
makine-teçhizat kullanımını avantajlı hale getirecek modeller 
geliştirilmelidir. 

 
Değerli Arkadaşlarım, 
Bildiğiniz gibi son yıllarda devletimiz ilave istihdamı artırmak ve istihdam 
kayıplarını önlemek amacıyla belirli teşvik ve destekler sağlamaktadır. Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği’nce başlatılan “İstihdam Seferberliği” kampanyasına 
yapılan toplantılarda Antalya olarak 150.000 kişilik bir ilave istihdam 
yaratabileceğimiz ifade edilmiştir. 
 
Bu amaçla kampanyadan olabildiğince fazla iş insanımızın yararlanması ve 
seferberliğe destek olması için geçen hafta sayın valimizin, sizlerin ve iş 
insanlarımızın katılımıyla “İstihdam Seferberliği Toplantısı”nı düzenledik. 
Özellikle yıllık 19 bin TL’nin üzerinde tasarruf sağlayan ve 30 Nisan’a kadar 
devam eden ilave istihdam desteği iş dünyamız için önemli bir fırsattır. Sizleri ve 
bütün üyelerimizi bu kampanyadan yararlanmaya ve seferberliğe destek olmaya 
davet ediyorum. 
 
Sektörümüzün yapısına uygun, sosyal yardımlarla birleştirilmiş ve maliyeti 
düşürülmüş bir sosyal güvenlik modeli geliştirilmesi durumunda ise diğer birçok 
pozitif etkinin yanı sıra daha fazla istihdam sağlayabileceğimizi tekrar hatırlatmak 
isterim. 
 
Değerli Üyeler, 
Mart ayının kentimiz için bir diğer önemi de Atamızın Antalya’ya gelişidir. 
Atamızın, kentimiz için yaptığı “Hiç şüphesiz ki Antalya dünyanın en güzel yeridir” 
tespiti ne kadar eşsiz ve kıymetli bir coğrafyaya sahip olduğumuzu göstermektedir. 
Dünya’nın her yerinde gururla bahsettiğimiz memleketimizin eşsiz özelliklerini ve 
nimetlerini, umarım ki torunlarımıza kıymetlendirerek bırakabiliriz. 
 
Ülkemizi, kentimizi ve sektörümüzü yakından ilgilendiren 31 Mart 2019 Mahalli 
İdareler Genel Seçimlerimizi Pazar günü gerçekleştireceğiz. Öncelikle, temel bir 
vatandaşlık görevi olan oy vermeye herkesin gitmesini temenni ediyorum. 
Büyükşehir belediyesi ve 19 ilçede belediye başkanlığı ile meclis üyeliği ve mahalle 
muhtarlığı için yarışacak binlerce adaya Borsamız adına başarı dileklerimi 



 
 
iletiyorum. Kentimizde gerilimden uzak, huzurlu ve hayırlı bir seçim olmasını 
diliyorum. Seçilecek arkadaşlarımızdan; 
 

• Kentiçi ticaretin ve tarımsal ticaretin geliştirildiği, 
• AVM, tabela ve hava kirliğinin en düşük seviyelere ulaştırıldığı, 
• Trafik ve çevre sorunlarının sona erdirildiği, 
• Refah ve huzurun yükseltildiği bir kent talebimiz dışında 
• Tarım topraklarımızın korunduğu ve tarımsal alt yapımızın güçlendirildiği 

bir yönetim performansı sergilemelerini bekliyoruz. 
 
Saygılarımla, 
 
ALİ ÇANDIR 
 
 


